
 

 

Selv på den tid, hvor Jesus levede, blev kongerigets ledere 
anset for at være de vigtigste mennesker, fordi de befalede 
og blev tjent af folket. Derfor var der så mange, der ville 

have en plads i nærheden af lederne! 

En dag spørger Jakob og Johannes Jesus, om de må 
være sammen med Ham, når Han er i himlen. De andre 
disciple bliver vrede. Jesus forklarer, at den, der vil være 
den vigtigste i Hans kongerige, skal tjene alle. 

Jesus kom ikke for at kommandere, men for at tjene, for at 
elske. Det gjorde Han hele sit liv, endda så meget, at Han 
døde på korset af kærlighed til os. Han fik os til at indse, 
at kun ved at elske kan vi være de vigtigste!  

I eftermiddags var jeg rigtig glad, fordi der var et program 
i fjernsynet, som jeg rigtig godt kunne lide. Jeg sad 
allerede i sofaen og var klar til at se det, da min lillebror 
kom ind og ville se noget andet. 

»Det er ikke fair!« sagde jeg, «jeg var der først!  Og jeg er 
ældre, jeg har ret til at vælge!«. Men så tænkte jeg, at jeg 
kunne gøre ham glad ved at lade ham se sit yndlings-
program. Jeg følte mig stærkere, end hvis jeg havde vundet! 

Om aftenen sagde min mor til mig: »Philip, i morgen bliver 
det program, du kunne lide, gentaget!« »Jubii« - tænkte jeg - 
›Jesus, hvor er du sød!‹. Næste dag så jeg hele programmet, 
og min lillebror så det også!  
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   “Den, der vil være stor, skal være de andres tjener.”  
     (Markus 10, 43-44) 


